
Brede steun voor actieplan biologische
landbouw
Vlaams minister van Landbouw Kris Peeters heeft een nieuw strategisch plan voor de
biologische landbouw klaar. Dit plan moet de biolandbouw een aantal nieuwe impulsen
geven. Uniek is dat de landbouworganisaties samen met BioForum het plan mee hebben
uitgewerkt en een engagementsverklaring hebben ondertekend voor de uitvoering ervan.
"Nu is het wachten op de financiële middelen die zullen vrijgemaakt worden om de
ambities waar te maken", luidt het in een eerste reactie bij BioForum.
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Vlaams minister van Landbouw Kris Peeters heeft een nieuw strategisch plan voor de biologische
landbouw klaar. Met dit plan wil hij de biolandbouw een aantal nieuwe impulsen geven. Uniek is dat
de landbouworganisaties samen met BioForum het plan mee hebben uitgewerkt en een
engagementsverklaring hebben ondertekend voor de uitvoering ervan. "Er komt steeds meer bio op
ons bord maar steeds minder bio komt van onze eigen velden. Mijn inziens liggen hier kansen die de
Vlaamse landbouw moet grijpen", zei Peeters donderdag tijdens een persconferentie op biobedrijf de
Dobbelhoeve in Schilde.
Ongeveer 40 procent van de bioproducten in ons land wordt momenteel ingevoerd. Met dit
strategisch plan wil de minister een aantal structurele maatregelen nemen om de Vlaamse
biologische productie op te vijzelen. De rode draad die door het plan loopt, is dat er over alle
doelstellingen heen wordt ingezet op samenwerking, partnerschappen en integratie om zo tot een
verbreding van de biologische sector te komen. "Van bij de start van het poces werd er door de
biologische en de gangbare sector samen nagedacht. Ook de uitvoering van het plan wordt door
beiden ter harte genomen", aldus Peeters.
Het plan bestaat uit zes hefbomen waarrond de komende vijf jaar zal gewerkt worden. Een eerste
hefboom wil de keten- en marktontwikkeling aanpakken. "De afzet van Vlaamse biologische
producten willen we verbeteren door meer samenwerking, integratie en afspraken binnen de keten-
en marktwerking", stelt Peeters. Maatregelen in dit kader zijn bijvoorbeeld het bekomen van
engagementen tussen marktpartijen, integratie van de biologische landbouw in de reguliere
afzetkanalen, focus op producten met groeikansen en meer transparantie krijgen in vraag, aanbod en
prijs.



Daarnaast moet ook de productiezijde worden aangepakt. "Hierbij willen we de omschakelaars beter
gaan begeleiden en hen ondersteuning bieden bij het overbruggen van de omschakelperiode. Ook
gaan we meer toenadering en uitwisseling organiseren tussen biologische en gangbare landbouwers",
stelt de landbouwminister. Een derde hefboom bestaat uit het verhogen van de rendabiliteit. "We
willen bijvoorbeeld meer transparantie van de productiekosten, die we ook gaan trachten te
optimaliseren. Daarnaast zullen we ook proberen om de opbrengsten te verhogen".
Om tot een innovatieve en duurzame biosector te komen wil het plan ook het kennisbeleid
aanpakken. "We gaan daarom kennisnetwerken opzetten en voorzien zeker een samenwerking op
vlak van kennis met Nederland. Daarnaast gaat het Netwerk Onderzoek Biologische Landbouw
(NOBL) de coördinatie van het toegepast onderzoek op zich nemen en het Interprovinciaal
Proefcentrum voor de Biologische Teelt (PCBT) krijgt een extra toelage van 500.000 euro", aldus de
landbouwminister.
Ook van communicatie wil de biologische landbouwsector werk maken. "Communicatie,
sensibilisering en educatie verhogen het maatschappelijk draagvlak en creëren een positief beeld
over de biologische sector", zegt Peeters. Maatregelen die in de toekomst genomen zullen worden
zijn de verdere uitbouw van communicatiekanalen naar het grote publiek en het ontwikkelen van
educatieve en sensibiliserende projecten naar maatschappelijke organisaties en lokale overheden.
Tot slot voorziet het plan ook om andere beleidsdomeinen bij de biologische sector te betrekken.
Vanuit het departement landbouw zal eerst worden ingezet op de verdere integratie van biologische
landbouw in het landbouwonderwijs. Daarnaast plant de minister ook overleg met leefmilieu,
economie, overheidscatering, volksgezondheid en voedselkwaliteit over mogelijke maatregelen rond
biologische landbouw.
Peeters benadrukt dat dit strategisch kader geen eindpunt is, maar de start voor een jarenlange
samenwerking. "Jaarlijks zal er een plan met specifieke acties uitgeschreven worden, elk half jaar
volgt er dan een evaluatie. Het eerste actieplan moet in het najaar 2008 klaar zijn, zodanig dat in
2009 de eerste strategische stappen kunnen ondernomen worden". De minister was ook bijzonder
verheugd dat ABS en Boerenbond mee aan de wieg stonden van het strategisch plan. "Doordat het
project door verschillende partners wordt gedragen, is de kans op slagen veel groter".
Peter Broeckx, ondervoorzitter van Boerenbond, was één van de partijen die de
engagementsverklaring ondertekende. "Als je weet dat de biomarkt groeiende is, terwijl we dit voor
de gangbare sector nauwelijks of niet kunnen zeggen, dan is het duidelijk dat in de biologische
productiewijze belangrijke kansen liggen die we moeten benutten". Hij benadrukt dat het er vooral
op aankomt op te zorgen voor voldoende informatieverstrekking. "Bij Boerenbond zijn we gestart
met het verzamelen van gegevens over bedrijfseconomische aspecten van biobedrijven. Die
gegevens willen we benutten om startende biologische landbouwers te helpen".
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Ook BioForum is bijzonder tevreden met dit strategisch plan. "Ik ben blij dat er gekozen is voor een
groeiscenario. Wat de consumentenzijde betreft, zitten we goed, maar aan producentenzijde is er nog
een grote inhaalbeweging nodig. Voor bepaalde landbouwbedrijven kan biolandbouw een gat in de
markt betekenen", zei voorzitter Johan Devreese, die eraan toevoegde dat hij hoopt dat de woorden
uit het plan ook worden omgezet in daden. "Maar het is nog wachten op de financiële middelen om
de ambities waar te maken".(GL)
Meer informatie: Strategisch plan biologische landbouw 2008-2012
Lees ook: geVILT: Johan Devreese (BioForum): "Beschouw biologische landbouw als normaal"
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